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Svar på spørgsmål 243 (Alm. del): 

I brev af 16. marts 2018 har udvalget efter ønske fra Jakob Sølvhøj (EL) 

stillet mig følgende spørgsmål: 

Spørgsmål 243:  
”Er ministeren enig med Gymnasieskolernes Lærerforening, GL, i, at en 

løsning på problemet med for store optag kunne være faste klasselofter 

på 28 for den enkelte klasse?” 

 

Svar: 

De gymnasiale institutioner skal naturligvis overholde lovgivningen og 

dermed sikre, at de gennemsnitlige klassekvotienter ikke overskrider lof-

tet på 28,0 i gennemsnit. 

 

Et absolut (ikke fleksibelt) klasseloft er efter min mening ikke løsningen 

på problematikken med for store klasser. Hvis klasseloftet på 28 elever 

var absolut, ville mange elever kunne komme i klemme, når de eksem-

pelvis ønsker at skifte gymnasium, hvis ikke det nye gymnasium har 

grundlag for at oprette en ny klasse. 

 

Der er behov for en vis fleksibilitet, så skolelederne har mulighed for 

tage individuelt hensyn til elevernes ønsker, fx når eleverne ønsker at 

skifte studieretning, skole eller uddannelse. 

 

Jeg mener derfor, at det nuværende fleksible klasseloft er mest hensigts-

mæssigt for eleverne såvel som for institutionernes ledelser.  

 

Det skal derudover bemærkes, at andelen af institutioner som overholder 

klasseloftet er steget markant fra skoleåret 2016-2017 til skoleåret 2017-

2018.  

 

Jeg henviser i øvrigt til mit svar på alm. del spørgsmål 240. 
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Med venlig hilsen 

 

 

Merete Riisager 
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